
 

 

 

Kestävä kaupunki –ohjelman ohjausryhmä Asialista 

3/2022 

Aika 29.9.2022 klo 10-12 

Paikka Läsnä (Aleksanterinkatu 7, nh Norppa) tai Teams-kokous, linkki kalenterikutsussa  

Kokoukseen kutsutut: 

Ohjausryhmän jäsenet (suluissa varajäsen):  

rakennusneuvos, yksikön päällikkö Anna-Leena Seppälä, puheenjohtaja, Ympäristöministeriö 

kestävän kehityksen johtaja Pasi Laitala (kestävän kehityksen päällikkö Helena Kyrki), Espoon kaupunki  

strategiajohtaja Markus Kühn (tiimipäällikkö Heikki Salmikivi), Helsingin kaupunki 

kaupunkirakennejohtaja Tarja Majuri (strategiapäällikkö Jari Pekuri), Hämeenlinnan kaupunki 

Iin kunta  

kaupunginarkkitehti Leila Strömberg (asumisen asiantuntija Piia Sipinen), Jyväskylän kaupunki  

apulaiskaupunginjohtaja Jari Kyllönen (strategiajohtaja Sirpa Lätti-Hyvönen), Kuopion kaupunki  

kaupunkikehitysjohtaja Olli Alho, varapuheenjohtaja (ympäristöjohtaja Elina Ojala), Lahden kaupunki 

ympäristöjohtaja Ilkka Räsänen (sidosryhmäjohtaja Johanna Väyrynen), Lappeenrannan kaupunki  

kärkihankejohtaja Björn Grönholm (ilmastojohtaja Risto Veivo), Turun kaupunki 

kuntakehitysjohtaja Heikki Lonka (asemakaava-arkkitehti Petteri Erling), Tuusulan kunta  

erityisasiantuntija Maria Torttila (liikenneneuvos Hanna Perälä), Liikenne- ja viestintäministeriö  

neuvotteleva virkamies Heli Hätönen (neuvotteleva virkamies Vesa Pekkola), Sosiaali- ja terveysministeriö 

erityisasiantuntija Olli Voutilainen, Työ- ja elinkeinoministeriö (kohdasta 5 alkaen) 

johtava asiantuntija, kestävän kehityksen toimikunnan pääsihteeri Eeva Furman. Valtioneuvoston kanslia 

erityisasiantuntija Lotta Mattsson (budjettineuvos Armi Liinamaa), Valtiovarainministeriö 

neuvotteleva virkamies Taina Nikula, Ympäristöministeriö 

Ohjelmatiimi, ympäristöministeriö  

ohjelmapäällikkö Virve Hokkanen 

asiantuntija Iina Heikkilä, sihteeri 

kehittämispäällikkö Niina Nousjärvi 

asiantuntija Anni Halko 

Muut 

Suvi Anttila 

  



 

 

 

 

 

Asialista 

1. Kokouksen avaus 

Avattiin kokous 10.02 

2. Asialistan ja edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen  

Hyväksyttiin asialista ja edellisen kokouksen muistio. 

3. Ajankohtaista Hämeenlinnan kaupungin laaja-alaisesta kestävyystyöstä  

Jari Pekuri esitteli Hämeenlinnan kestävyystyötä, jossa monen hankkeen tulokset on onnistuttu 

juurruttamaan vakituisiksi. 

  

Ajankohtaista Jyväskylän kaupungin laaja-alaisesta kestävyystyöstä  

Piia Sipinen esitteli Jyväskylän pitkäkestoista ja laaja-alaista kestävän kehityksen työtä. 

 

4. Ohjelman tilannekatsaus (liite 1)  

Virve Hokkanen esitteli lyhyesti ajankohtaisia asioita. Haastekimpputyön kolme ryhmää, kestävän 

kaupunkikehityksen indikaattoreiden testaaminen ja kestävän kehityksen budjetoinnin kehitystyö 

ovat käynnistyneet, kaikissa mukana hyvä kuntajoukko. 

5. Ohjelman tapahtuma- ja viestintätyö: tilannekatsaus ja tulevien toimien suuntaaminen 

Iina Heikkilä esitteli viestinnän tavoitteita ja toimia. Ohjelman omat viestintäkanavat tavoittavat 

yleisönsä hyvin, lisäksi hyödynnetään YM:n ja yhteistyökumppaneiden kanavia. Medianäkyvyydessä 

painottuvat kokeiluhankkeet ja paikallismediat. Tapahtumia ohjelmassa on järjestetty myös 

runsaasti.  

Keskusteltiin siitä, miten toimia tulisi jatkokaudella suunnata. Tapahtumia aihepiiriin liittyen 

järjestetään paljon, tapahtumien priorisointi ja yhdistäminen nostettiin esille, ja muiden 

tapahtumissa näkyminen. Lisäksi viestiä on hyvä viedä sinne, missä kaupunkien ja kuntien asiat 

muutenkin esillä, esimerkiksi kaupunki- ja kuntaverkostoille. Myös luottamushenkilöiden tärkeä 

rooli nousi keskustelussa esiin.  

 



 

 

6. Hyvien käytäntöjen skaalaus: tulevien toimien linjaus (liite 1)  

Anni Halko & Virve Hokkanen esittelivät työstettyjä konkreettisempia ajatuksia hyvien käytäntöjen 

skaalaukseen. Ehdotuksia olivat alueelliset skaalaustyöpajat, jotta vahvistaisi myös paikallisia 

verkostoja sekä skaalauksen vertaismentorointi / ystävyyskaupungit. Viestinnällisenä ideana 

mukana myös kansainvälinen virtuaalinen tapahtumasarja.  

Keskusteltiin toimien suuntaamisesta. Kansainväliset ja tutkijanäkökulmat saivat kannatusta, 

alueellista näkökulmaa pidettiin tärkeänä. Mentoroinnista hyvien käytäntöjen levittämisessä oli 

positiivisia kokemuksia. Jo tehdyn skaalaustyön hyödyntäminen esimerkiksi ratkaisujen validoinnin 

tukena nousi esiin. 

7. Muut asiat  

8. Seuraavat kokoukset ja kokouksen päättäminen 

Seuraava kokous 23.11. klo 14-16. Päätettiin kokous 11.45 

 


